Panel on Globalization, Social Information, and Social Epistemology Program

时间: 北京时间 2025 年 6 月 13 日下午 16: 00 至 21: 30

Time: 4 p.m. to 9: 30 p.m. on June 13, 2025 (Beijing time)

Zoom ID: 933 8270 9516

Password: 285584

会议语言: 英文

Language: English

地 点: 华中科技大学东五楼 509

Location: Meeting Room 509, East Building 5, Huazhong University of Science and Technology

主席: 华中科技大学欧阳康教授

Chair: Prof. Ouyang Kang, Huazhong University of Science and Technology

_	r===+.	-
-	- 杲:	┰.
	1117.	ハ

Opening Ceremony

主持人: 吴 畏 华中科技大学社会认识论研究中心主任、华中科技大学哲学学院教授

Moderater: **Wei Wu,** Director at Research Center of Social Epistemology, Professor at School of Philosophy, Huazhong University of Science and Technology

华中科技大学国家治理研究院院长欧阳康教授致欢迎辞

Welcome Speech by **Prof. Ouyang Kang**, Director of Institute of State Governance, Huazhong University of Science and Technology

16:00-16:30

奥地利全球可持续信息社会研究院院长沃尔夫冈•霍夫科尔希纳致辞

Opening Speech by **Prof. Wolfgang Hofkirchner**, Director of the Institute for a Global Sustainable Information Society, Austria

参会代表线上合影

Group Photo Online

主旨报告 I

Keynote Speech I

主持人: 董慧 华中科技大学马克思主义学院教授

Moderator: Dong l	Hui, Professor at School of Marxism, Huazhong University of Science and Technology
16: 30-16: 45	史蒂夫•富勒 : 华威大学社会学系奥古斯特•孔德讲席教授
	题 目: 生成式人工智能是帮助还是阻碍了全球信息流?
	Steve Fuller, Auguste Comte Chair in Social Epistemology, Department of Sociology,
	University of Warwick
	Topic : Does Generative AI Help or Hinder Global Information Flow?
16: 45-17: 00	欧阳康: 华中科技大学国家治理研究院院长
	题 目: 新全球化时代的社会信息复杂性与社会认识论新视域
	Ouyang Kang, Director of Institute of State Governance, Huazhong University of
	Science and Technology
	Topic: The Complexity of Social Information and New Perspectives of Social
	Epistemology in the Era of New Globalization
	沃尔夫冈•霍夫科尔希纳: 奥地利全球可持续信息社会研究院院长
	题 目:从实践-存在-认识论的角度看社会信息的出现以和平逻辑对抗虚假信息
17: 00-17: 15	Wolfgang Hofkirchner, Director of the Institute for a Global Sustainable Information
1/: 00-1/: 13	Society, Austria
	Topic: The Emergence of Social Information in the Perspective of Praxio-Onto-
	EpistemologyThe Logic of Peace against Disinformation
	吴 畏: 华中科技大学社会认识论研究中心主任、华中科技大学哲学学院教授
	题 目: 生成式人工智能知道社会信息吗?
17: 15-17: 30	Wu Wei, Director at Research Center of Social Epistemology, Professor at School of
	Philosophy, Huazhong University of Science and Technology
	Topic: Does Generative AI Know Social Information?
	柳布乔•科查列夫: 马其顿科学与艺术学院院长
17: 30-17: 45	Ljupco Kocarev, President of the Macedonian Academy of Sciences and Arts
17. 30-17. 43	题 目: 数字世界中的社会认识论
	Topic: Social Epistemology in Digital World
17: 45-18: 00	拉斐拉•焦瓦尼奥利:罗马宗座拉特朗大学教授
	题 目: 论舒茨的 The Well-Informed Citizen 及其对社会认识论的意义
	Raffaela Giovagnoli, Professor, Pontifical Lateran University
	Topic : On Schütz <i>The Well-Informed Citizen</i> and its Relevance for Social Epistemology

18: 00-18: 30	Break		
主旨报告Ⅱ			
Keynote Speech II			
主持人: 吴 畏 华中科技大学社会认识论研究中心主任、华中科技大学哲学学院教授			
Moderater: Wei Wu, Director at Research Center of Social Epistemology, Professor at School of Philosophy,			
Huazhong University of Science and Technology			
18: 30-18: 45	涛慕思•博格: 耶鲁大学莱特纳哲学和国际事务讲席教授		
	题 目: 美国对世界贫困问题话语权的主导		
	Thomas Pogge, Leitner Professor of Philosophy and International Affairs at Yale		
	University		
	Topic : US Dominance of the Global Discourse about World Poverty		
	董 慧: 华中科技大学马克思主义学院教授		
	题 目: 全球化时代信息权力的社会认识论困境与重构		
10 45 10 00	Dong Hui, Professor at School of Marxism, Huazhong University of Science and		
18: 45-19: 00	Technology		
	Topic : Dilemmas and Reconstruction of Information Power in the Era of Globalization		
	from the Perspective of Social Epistemology		
	亚斯娜•科泰斯卡 : 北马其顿圣基里尔•麦托迪大学全职教授		
	题 目: 当今全球化世界中的社会信息、社会认识论与社会伦理		
19: 00-19: 15	Jasna Koteska, Full Time Professor at the Ss. Cyril and Methodius University in Skopje,		
	Macedonia		
	Topic : Social Information, Social Epistemology and Social Ethics in Today's Globalized		
	World CE FOR STUDY OF		
	田勤耘: 中南财经政法大学马克思主义学院副教授		
19: 15-19: 30	题 目:人类命运共同体视野下的社会信息化		
	Tian Qinyun, Associate professor, School of Marxism, Zhongnan University of		
	Economics and Law		
	Topic : Social Informatization from the Perspective of a Community with a Shared Future		

for Mankind

-	
19: 30-19: 45	多里斯・佛格: 奥地利维也纳大学国际政治部研究员 题 目:全球化新形态与大语言模型的区域差异化认知 Doris Vogl , Lecturer, Dept. of Political Science, Vienna University Topic: New Forms of Globalization and the Regionally Differentiated Perception of Large Language Models
19: 45-20: 00	郑 剑: 济宁学院马克思主义学院副教授 题 目: 制度社会资本视域下 AI 平权的实践逻辑探索 Zheng Jian, Associate Professor, Marxist College of Jining University Topic: The Practical Logic Exploration of AI Equal Rights from the Perspective of Institutional Social Capital
20: 00-20: 15	伊雷娜・莫斯托维奇: 奥地利全球可持续信息社会研究院 题 目: 根与罐: 园艺、腌制与日常全球化的认识论 Irena Mostowicz, Institute for a Global Sustainable Information Society, Austria Toipc: Roots and Jars: Gardening, Pickling, and the Epistemologies of Everyday Globalization
20: 15-20: 30	定光莉: 江汉大学马克思主义学院讲师 题 目: 符号信息下的城市认识论 Ding Guangli , Lecturer, Marsism School, Jianghan University Topic : Recognition of the City Under the Symbolic Information
20: 30-20: 45	溶化佐・马尼亚尼: 意大利帕维亚大学人文学院哲学系教授 题 目: 贫瘠的认知生态使可发现性面临风险 Lorenzo Magnani, Full Professor, Department of Humanities, Philosophy Section, University of Pavia, Pavia, Italy Topic: Impoverished Epistemic Niches Put Discoverability at Risk
20: 45-21: 00	胡 瑾: 西安交通大学哲学系硕士研究生 题 目: 结构性非正义与反事实推理: 责任归属的分析 Hu Jin, Master's student in the Department of Philosophy, Xi'an Jiaotong University Topic: Structural Injustice and Counterfactuals: Attributions of Responsibility

闭幕式 Closing Ceremony

华中科技大学国家治理研究院院长欧阳康教授致闭幕词

Concluding speech by **Prof. Ouyang Kang,** Director of Institute of State Governance, Huazhong University of Science and Technology